
 

 

Év végi beszámoló 2024 
Deák Melinda Zóra 

Egyetemi Hallgatói Önkormányzat Elnöki Kabinet gazdasági elnökhelyettes 

  

Tisztelt Küldöttgyűlés! 

A Nemzeti Közszolgálati Egyetem Hallgatói Önkormányzat Alapszabály 12. § (7) d) pontja 

alapján a Küldöttgyűlés kizárólagos hatáskörébe tartozóan dönt az EHÖK tisztségviselői 

kötelező éves beszámolóinak elfogadásáról. Ennek alapján az alábbi beszámolóban 

szeretném áttekinteni a 2024. évi tevékenységemet. 

Az év elején adminisztrációs referensként kezdtem meg munkámat, amely 

feladatkörömben sok területen együttműködtem elődömmel, Molnár Anna gazdasági 

elnökhelyettessel. Ennek következtében a havonta rendszeresen megjelenő gazdasági 

feladatokba részletesen beleláttam. Március végén átvéve Annától a tisztséget, a teljes 

gazdasági terület ellátása az én feladatommá vált. A terület egyes részeinek 2024. évi 

működéséről az alábbiakban számolok be. 

EHÖK Diákjóléti Bizottság 

A 2023-as év végén felállított Bizottság 2024. január 15-én megalakult Molnár Anna 

vezetésével. A Bizottság létjogosultságát a 2023-as kollégiumi felvételi-, valamint 

rendszeres szociális ösztöndíj eljárások során nyert tapasztalatok indokolták, célként 

kitűzve az egységes, magas színvonalú bírálás megvalósítását.  

Eljárások 

A 2023-2024. Tanév II. félévére szóló kollégiumi felvételi eljárást, valamint rendszeres 

szociális ösztöndíj eljárást már ebben a rendszerben kezdte meg a Bizottság. További 

újítást, egyben hatalmas kihívást jelentett, hogy ez volt az első két olyan eljárás, 

amelyeknek során adatvédelmi hiánypótlásra került sor. A hiánypótlás megfelelő 

kommunikációja a hallgatók felé, illetve a bírálók számára betanítása nagy terhet rótt a 

mindenkori gazdasági elnökhelyettesre, és kezdetben a hallgatókra is. Az eljárások során 

még a korábban megszokott módon, karonkénti bontásban került sor a bírálásra. A 

folyamatok alapvetően sikeresen lezajlottak, a felmerült kezdeti problémák kezelése 

megtörtént. 

Májusban tagfelvételt hirdettünk, a tanév végén távozó, illetve az időközben inaktívvá váló 

bírálók pótlására. Összesen 9 új taggal gazdagodott a Bizottság, az ÁNTK, HHK és RTK 

részéről összesen. Ezt követően összbizottsági szinten tudásfelmérésre került sor, amely 

az új tagok számára egyben a betanítást is jelentette. A tudásfelmérés során felszínre 



 

 

kerültek olyan korábbi hibás berögződések, amelyeket több-kevesebb egyéni mentorálást 

követően kiküszöböltünk. A folyamatban vezető szerepet vállaltam, szem előtt tartva, hogy 

minden bíráló egyéni visszajelzést kapjon a munkájáról, és kartól függetlenül egy egységes 

tudásszintet állítsunk fel.  

Az év legnagyobb kihívását egyértelműen a nyáron esedékes felsőbb éves kollégiumi 

felvételi eljárás lebonyolítása jelentette. Ebben az eljárásban bevezettük a pályázatok kari 

bírálók létszáma szerint történő, arányos elosztását, amelyben már kartól függetlenül 

vegyesen bíráltak a tagok. Ez szolgálta egyrészt a munkateher egységesítését, elkerülve 

a közéleti ösztöndíj felosztása során felmerülő aránytalanságokat is, valamint ezzel elejét 

vettük a személyes érintettségből fakadó hibáknak is. A munka ellenőrzésében aktív 

szerepet vállaltam, illetve Bognár Kata kollégiumi elnökhelyettessel szorosan 

együttműködtem az adatvédelmi hiánypótlásban érintettek számára a Neptun-üzenetek 

kiküldésében. Az eljárás során 898 db pályázat érkezett be, amelyekből közel 800 db 

pályázat szociális részének bírálását végeztük el. Az első éves kollégiumi felvételi eljárás 

hasonló rendszerben folyt le, apróbb technikai finomításokkal a felsőbb éves eljáráshoz 

képest. Kiemelném a Bizottság gyors, és a feszített tempó ellenére is precíz munkáját, 

hiszen a gólyahétre való beköltözés megvalósítása okán szűk határidőkkel kellett 

dolgoznunk. 

A két eljárás során végzett munkánk sikerességét véleményem szerint megmutatja, hogy 

a tavalyi évhez képest jelentősen kevesebb számú, szociális helyzetre hivatkozó 

jogorvoslati kérelemmel volt dolgunk. Ezeknek túlnyomó részét az évek óta nem tapasztalt 

mértékű kollégiumi felvételi ponthatár-emelkedés indukálta. Összességében 

kijelenthetjük, hogy a Diákjóléti Bizottság egy rendkívül magas színvonalú munkát végzett 

mind a két eljárás során. 

Nagy részben a nyári munkánknak köszönhetően, a 2024-2025. tanév I. félévi rendszeres 

szociális ösztöndíj pályázatok során kevesebb feladatunk akadt, a kollégiumi felvételi során 

kapott pontok beszámítása által. A keretek felosztása megfelelően megtörtént, a 

kifizetésekben problémák nem merültek fel sem a hallgatók, sem a Kari Gazdálkodási Iroda 

részéről. 

November folyamán felvételi eljárást folytattunk, amelynek eredményeként 4 új taggal 

bővültünk. Jelenleg velem együtt 29 tagot számlál a Bizottság, amely bőségesen lefedi a 

4, illetve 5 kar hallgatóinak igényeit. 

Szervezeti működés 

A Bizottság szervezeti működése az év előrehaladtával fokozatosan kiforrott, illetve a 

rendszer kialakítását aktívan végeztem. Az alelnökökkel való együttműködés és gyakori 



 

 

egyeztetések lehetővé tették a hatékony döntéshozatalt, és valamennyi kar érdekeinek 

szem előtt tartását. Bizottsági szinten is megszilárdult a működés, megkezdtük egy, a 

következő évekre nézve is helytálló rendszer kiépítését. Az eddig megvalósult, valamint a 

továbbiakban tervezett szervezetfejlesztő tevékenységben vezető szerepet vállaltam, és 

úgy vélem, hogy egy működő- és fejlődőképes szervezetté formáltuk az EHÖK Diákjóléti 

Bizottságot. 

Ösztöndíjak 

Közéleti ösztöndíj 

A közéleti ösztöndíjak tekintetében az év során lényeges problémába nem ütköztünk. A 

bírálás folyamata minden hónapban a megszokott, bejáratott rendszer szerint történt, 

együttműködve a kari képviselőkkel, valamint a GH Kari Gazdálkodási Irodával. Az 

ösztöndíjkeret maradéktalanul felhasználásra került. A jövőben esedékes lesz az EHÖK 

Ösztöndíjbíráló Bizottság ügyrendjének Alapszabály szerinti módosítása, és a bírálás 

folyamatának újrahangolása, az egységes bírálás alkalmazása, valamint ebből fakadóan az 

azonos tevékenységek azonos összegben történő honorálása érdekében. 

Demonstrátori ösztöndíj 

A közéleti ösztöndíjhoz hasonlóan a demonstrátori ösztöndíjjal kapcsolatos folyamatok is 

rendben lezajlottak. A kapott ösztöndíjkeret bőségesen fedezte a beérkezett pályázatok 

díjazását, így a maradványból át tudtunk csoportosítani a közéleti ösztöndíj keretébe. A 

jövőre nézve mindenképpen érdemes szorgalmazni a demonstrátori ösztöndíjak szigorúbb 

szempontrendszer szerinti bírálását, illetve a kapcsolódó rektori utasítás módosítását. 

EHÖK tanév végi ösztöndíjak 

A tanév végi ösztöndíjak eljárásának koordinálását elvégeztem, az eljárás során nem 

merültek fel problémák. A bírálás munkamegosztása idén egy több oldalról biztosított 

menetrendben zajlott, amellyel minden hibát ki tudtunk küszöbölni, ez a következő 

években megtartandó jó gyakorlattá válhat. 

ORH-EHÖK költségvetés 

Az idei ORH-EHÖK költségvetés az előzetesen tervezett kereteket nem lépte túl, mind kari 

részönkormányzati, mint EHÖK Elnöki Kabinet szinten. A 2025-ös évben fog bejáratódni 

az idei II. negyedévben elkezdett beszerzési rendszer, amely megköveteli majd elsősorban 

részönkormányzati szinten a gazdálkodás további racionalizását, és a költések precíz 

számontartását. Ebben az EHÖK rendezvényes, valamint beszerzésért felelős képviselő 

mellett a kari rendezvényes képviselők együttműködésére számítok.  



 

 

A különböző külsős helyszínekre való reprezentatív célú kitelepülés az EHÖK egyik fontos 

feladata. A kitelepülések robbanásszerű módon emelkedő anyagi vonzatait a 

költségvetésünk struktúrájában a következő években azonban érdemes lehet az inflációval 

összhangba hozni, illetve racionalizálni. 

A 2025. évi ORH-EHÖK költségvetés tervezésekor szem előtt tartottuk a Nemeskürty 

István Tanárképző Kar felállításával és a hallgatói érdekképviselet ellátásával kapcsolatos 

feladatokat is, így ez egy új elemként jelenik majd meg a Hallgatói Önkormányzat 

gazdálkodásában. 

Szabályzatmódosítások 

A Hallgatói Térítési és Juttatási Szabályzat nyári módosítása jelentette az év gazdasági 

vonatkozású kodifikációs feladatát. A szociális helyzet elbírálását problémássá tevő esetek 

kiküszöbölése érdekében indokolt volt szabályzatba foglalni a Revolut-

bankszámlakivonatok helyzetének tisztázását. Emellett technikai jellegű módosításokat 

végeztünk, elsősorban fogalmi félreértések megelőzése érdekében. 

A gazdasági területen felül részt vállaltam az EHÖK új Alapszabályának megalkotásában, 

és az Ösztöndíjbíráló Bizottság, valamint az EHÖK Diákjóléti Bizottság ügyrendjének 

módosításának megkezdésében. Az év során több szervezettel és szervezeti egységgel is 

együttműködtünk - együttműködünk, így ezek szabályzati hátterének megalkotásában is 

aktív szerepet vállaltam. 

További feladatok 

A fenti portfólióba tartozó feladataim ellátása mellett különböző egyéb projektekben 

vettem részt, illetve képviseltem a hallgatói érdekeket. Ezeket az alábbiakban fejteném ki 

röviden. 

- Kiemelt hallgatói rendezvények: A 2024-es év 3 nagy eseményén a Gyűrűavató 

szervezéséből tudtam legnagyobb részben kivenni a részemet, a Gazdasági 

Hivatallal való kapcsolattartás által. A Gólyatábor, illetve a Gólyabál szervezése 

során koordinatívabb jellegű feladatokat kaptam, melyeket legjobb tudásom szerint 

elvégeztem. 

- Hallgatói parkolási rendszer: Az EHÖK egy nagy érdeklődésnek örvendő, 

félévente megvalósuló projektje. 2024-ben összesen több, mint 400 db kérelmet 

bíráltunk el, és közel 200 hallgatót juttattunk ingyenes férőhelyhez a Ludovika 

Campus valamely parkolójában. 

- Iratrendezés és adminisztráció: A gazdasági terület esetén kiemelt fontossága 

van az átláthatóságnak, így saját területemet érintően túl is részt vettem a 

folyamatokban. A Hallgatói Önkormányzat március során belső ellenőrzésen ment 



 

 

keresztül a 2023-as évi gazdálkodásra vonatkozóan, amely követelményeinek 

akkor még adminisztrációs referensként eleget tettem, az ellenőrzési folyamatban 

aktívan közreműködtem. 

- SZEF: Részt vettem a SZEF új Alapszabályának véleményezési, illetve megalkotási 

folyamatában. 

- Ludovika Őszi Akadémia: Az EHÖK Elnöki Kabinet tagjaként részt vettem a 

rendezvény lebonyolításában, és a vitaverseny moderálásét végeztem. 

- Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciája: Az országos 

mozgalomban 2024. októbere óta választmányi póttagként képviselem az NKE 

hallgatóit. 

 

Összefoglalva úgy gondolom, hogy a gazdasági területen a Hallgatói Önkormányzat 

működése stabil és kiszámítható. Az EHÖK Diákjóléti Bizottság ebben az évben megkezdett 

működésével szilárd alapokat rakott le, amelyre bátran építhetünk a következő években 

is, és amely a hallgatói érdekeket is a legjobban szolgálja.  

 

Budapest, 2024. 12. 06. 

 

Deák Melinda Zóra s.k. 

 


